

1769 (XX). Petitions from the Chairman of the Union des Populations du Cameroun (T/PET.5/549 and Add.1, T/PET.5/558, 559, 560 and Add.1, T/PET.5/563, 570 and Add.1, T/PET.5/580, 582, 587, 605) and from the Vice-Chairman of the Union des Populations du Cameroun (T/PET.5/566, 572, 592, 595)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Chairman of the Union des Populations du Cameroun and the Vice-Chairman of the Union des Populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁹

Having regard to the dissolution of the Union des populations du Cameroun and its affiliated bodies by the decree of 13 July 1955,

Recalling its resolution 1481 (XVII) of 22 March 1956 on the events of May 1955,

1. *Takes note* of the statement of the representative of the Administering Authority to the effect that the French Authorities and Parliament have under consideration a draft law to grant a general amnesty;

2. *Expresses confidence* that harmony and understanding will continue to prevail so as to bring about conditions conducive to close co-operation and full enjoyment of the new Statute of the Territory, which represents an important step towards the attainment of the objectives of Trusteeship, establishes a Legislative Assembly based on universal adult suffrage and a Government responsible to it, grants a high degree of internal autonomy and establishes Cameroons citizenship for the indigenous inhabitants of the Trust Territory.

*839th meeting,
12 July 1957.*

1770 (XX). Petitions from the Local Committee of the Union des Populations du Cameroun, Paris (T/PET.5/553), and the Local Committee of the Union des Populations du Cameroun, Zoatubsi (T/PET.5/576)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Committee of the Union des Populations du Cameroun, Paris, and the Local Committee of the Union des Populations du Cameroun, Zoatubsi, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶⁰

Takes note of the observations of the Administering Authority.

*839th meeting,
12 July 1957.*

1771 (XX). Petitions from the Central Committee of the Union des Populations du Cameroun, Manjo (T/PET.5/554, 604 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Central Committee of the Union des Populations du Cameroun,

⁵⁹ See T/PET.5/549 and Add.1, T/PET.5/558, 559, 560 and Add.1, T/PET.5/563, 566, 570 and Add.1, T/PET.5/572, 580, 582, 587, 592, 595, 605, T/OBS.5/76, 77, 79, 80, 83, 84, T/L.792.

⁶⁰ See T/PET.5/553, 576, T/OBS.5/74, 76, T/L.792.

1769 (XX). Pétitions du Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/549 et Add.1, T/PET.5/558, 559, 560 et Add.1, T/PET.5/563, 570 et Add.1, T/PET.5/580, 582, 587, 605) et du Vice-Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/566, 572, 592, 595)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, les pétitions du Président de l'Union des populations du Cameroun et du Vice-Président de l'Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française ⁵⁹.

Tenant compte de la dissolution de l'Union des populations du Cameroun et des organismes qui lui étaient affiliés en vertu du décret du 13 juillet 1955,

Rappelant sa résolution 1481 (XVII) en date du 22 mars 1956 relative aux incidents de mai 1955,

1. *Prend note* de la déclaration du représentant de l'Autorité administrante, d'où il ressort que les autorités françaises et le Parlement français étudient un projet de loi d'amnistie générale;

2. *Exprime sa conviction* que l'harmonie et la compréhension continueront de régner de façon que se trouvent réunies des conditions favorables à une coopération étroite et à l'application intégrale du nouveau statut du Territoire, qui constitue un pas important vers la réalisation des fins du régime de tutelle, crée une assemblée législative sur la base du suffrage universel des adultes et un gouvernement responsable devant cette assemblée, accorde une très large autonomie interne et institue la citoyenneté camerounaise pour les habitants autochtones du Territoire sous tutelle.

*839ème séance,
12 juillet 1957.*

1770 (XX). Pétitions du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Paris (T/PET.5/553) et du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Zoatubsi (T/PET.5/576)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Paris et du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Zoatubsi concernant le Cameroun sous administration française ⁶⁰,

Prend note des observations de l'Autorité administrante.

*839ème séance,
12 juillet 1957.*

1771 (XX). Pétitions du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo (T/PET.5/554, 604 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, les pétitions du Comité

⁵⁹ Voir T/PET.5/549 et Add.1, T/PET.5/558, 559, 560 et Add.1, T/PET.5/563, 566, 570 et Add.1, T/PET.5/572, 580, 582, 587, 592, 595, 605, T/OBS./76, 77, 79, 80, 83, 84, T/L.792.

⁶⁰ Voir T/PET.5/553, 576, T/OBS.5/74, 76, T/L.792.